

## Åby-Åbyhøj Fællesråd – Bestyrelsesmøde d.13. Marts 2024

Deltagere: John – Bo – Thorkild – Kasper – Poul – Giovanna - Thorkild

Afbud: Leif – Jesper – Johnny - Lars

### Punkt 1 – Godkendelse af referat fra sidste møde

Godkendt!

### Punkt 2 – Vigtig nyt fra Åbyhøj

Intet væsentligt siden sidste møde d. 21/2.

### Punkt 3 – Folkehusene i Åbyhøj (mht. Åbyhøj: Kingosvej)

*Thorkild og Giovanna (og John på sidelinjen som formand for Folkehus-rådet i Åbyhøj) var til møde pr. 28/2: På mødet var der gennemgang af situation vedr. Folkehuset og plejehjemmet, der er meget kompleks. En af konklusionerne var, at der ikke er besøgende nok (initieret af lukning af linje 5, hvor linje 22 ikke kunne løfte arven). Plejehjemmet ønsker at blive "fritstillet", således at de kan køre mere selvstændigt mht. indkøb, bruge køkkenet, styring etc. Endvidere ønskes ændring i plejehjemsrådet, og ønske om ikke at være folkehus, hvilket resulterer i bortfald af tilskud på kr. ca. 17.000,- om året.*

*Onsdag d. 20/3 afholdes opfølgende møde kl. 10.30: Thorkild, Giovanna og Leif deltager....i den forbindelse udarbejdes udkast til høringsvar (rundsendes gerne inden 18/3). Dette præciserer, hvad vi ønsker i Fællesrådet. Herunder fritstilling af Plejehjemmet, der giver muligheder for en selvstændig enhed med råderet over café og køkken, lokaler – således at borgere i Åbyhøj, uden central indblanden, kan lave arrangementer. Endvidere ønskes infrastruktur etableret( á la linje 5). Høringsvar udarbejdes af Thorkild og Jesper.*

*+ Malene – forstanderen ved Lokalcenteret – deltager gerne i Fællesrådsmøde. John giver besked, når tiden er til det (sandsynligvis i juni).*

### Punkt 4 – EU Projekt møde om biodiversitet i Brabrand

*Vi kan – ifølge Giovanna - søge midler til bekæmpelse af invasive arter og udvikling af biodiversitet i haver/offentlige arealer i Åbyhøj – der kan søges af Fællesråd, grundejere etc .*

*=> Giovanna sender materiale til Kasper, der lægger der op på "Alle os i Åbyhøj". Altså vi formidler alle informationer videre til grundejere etc., men søger ikke noget selv.*

### Punkt 5 – BRT-busser på Ringvejen, Walk med kommunens borgerinddragere.

*Bo deltager....indbyder til walk i ugen efter påske.*

#### Punkt 6 – Torvemarkedet i Åbyhøj

Møde på torvet med det nye Torvemarkedsudvalg (ca. 10 personer pr. 16/3 kl. 13, med Kasper som tovholder.....opbygning af fælles kalender med styr på vagtplan kørende fra 6/4, hvor Torvemarkedet genåbner. Steen Gissel udarbejder nyt logo, Kasper laver udkast til brochure.

El kommer op at køre inden med snedig afregningsmodel, inden åbning. Skilte etableres i løbet af april.

Vi ønsker at fx El-værket (og evt. bibliotekets venner) sender markedsføring for Torvemarkedet til deres medlemmer via mail.....de har de indtil videre nægtet.

#### Punkt 7 – kontingent

De sidste skyldnere rykkes af kasserer-gruppen (Leif og John).

#### Punkt 8 – Skt. Hans i Parken er godkendt.

Spejdere og Højsgaard. Leif følger processen.

#### Punkt 9 – Evt.

DSB grunden...vi deltager ikke i følgegruppe, der ellers har været opfordret til fra ESTATE 1927. Argumentet er, at vi uanset hvad, ikke kan støtte bebyggelse af kulgårds-området. Derfor vil deltagelse ikke være konstruktiv.

Generalforsamling i Elværket – 6 nye bestyrelsesmedlemmer, idet de "fødte" medlemmer er ude af ligningen.

Diskussion om (parkerings-) beboerlicenser i Åbyhøj.....

Referent: Kasper Møller

Vigtige datoer: Intromøde vedr. Torvemarked på torvet d. 16/3, Åbning af Torvemarked 6/4, samt Bestyrelsesmøder: 10. april, 15. maj,